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Sēde sasaukta 2023.gada 11.oktobrī plkst.9 

Sēde atklāta 2023.gada 11.oktobrī plkst.9 

 

Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks 

 

Sēdē piedalās 9 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks, deputāts Jānis Dūmiņš, deputāts Juris Krievs, 

deputāte Solveiga Lineja, deputāts Vilnis Gailums, deputāts Jānis Kalniņš, deputāts 

Rihards Melgailis, deputāte Inita Nagņibeda, deputāts Mārtiņš Cimermanis 

 

Sēdē piedalās: 

pašvaldības izpilddirektora vietnieks Jānis Kalinka, datorsistēmu un datortīklu administratore 

Krista Sondore, Juridiskās nodaļas vadītāja Evita Grigorjeva, juriste Agnese Strazdiņa, 

Kultūras nodaļas vadītāja Elīna Māla, Sporta un veselības nodaļas vadītāja Līga Rimševica, 

Izglītības nodaļas vadītāja Baiba Šumina, Administratīvā departamenta vadītāja Līga 

Kausiniece, Administratīvās nodaļas vadītāja Egija Matuzone, deputāts Guntis Kalniņš, 

Mežotnes pagasta nodaļas vadītājs Zigurds Kalējs, iestādes “Bauskas pils muzejs” 

muzejpedagoģe Ilona Ozola, laikraksta “Bauskas Dzīve” žurnālists Uldis Varnevičs 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas domes sekretāre Ieva Skujeniece. 

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par Bauskas novada pašvaldības iestādes “Bauskas bērnu un jauniešu centrs” direktores 

mēneša darba algas likmes noteikšanu. 

2. Par nekustamo īpašumu maiņu. 

Komitejas priekšsēdētājs informē par papildus jautājuma iekļaušanu sēdes darba kārtībā, aicina 

balsot ar roku par jautājuma iekļaušanu. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, 

Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 
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"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: papildināt darba kārtību ar 3.jautājumu. 

 

Papildu darba kārtība: 

3. Par grozījumiem Bauskas novada domes 2022.gada 24.novembra lēmumā “Par Bauskas 

novada pašvaldības iestādes “Bauskas pils muzejs” maksas pakalpojumu cenrāža 

apstiprināšanu”. 

 

 
1.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības iestādes “Bauskas bērnu un jauniešu centrs” direktores 

mēneša darba algas likmes noteikšanu. 

(B.Šumina, R.Melgailis, R.Ābelnieks, M.Cimermanis, S.Lineja, J.Krievs) 

Ziņo: B.Šumina. 

 Sagatavots lēmuma projekts par Bauskas novada pašvaldības iestādes “Bauskas bērnu 

un jauniešu centrs” direktores mēneša darba algas likmes noteikšanu. Datnēs pievienoti 

aprēķini, kuros attēlots algas noteikšanas process. Pamatā algas noteikšanai ir ņemts vērā 

bērnu skaits izglītības iestādē uz 1.oktobri, piemērots 0,5 koeficients kā paredz MK 

noteikumi.  

 R.Melgailis izsakās par algu salīdzinājumu ar skolu direktoriem, kuriem pamatskolās ir 

krietni zemāka darba samaksa; jautā, kā veidojas samaksa un vai tā ir adekvāta un 

piemērota vienāda pieeja aprēķinos noteiktajā metodikā, jo pamatskolu un vidusskolu 

direktoru pienākumos ir arī saimnieciskie darbi (teritorijas un ēkas), vai tas tiek ņemts vērā 

vērtēšanā. B.Šumina paskaidro, ka primārs kritērijs ir bērnu skaits (centrā ir 395 bērni), 

iestādei piemērojams koeficients 0,5, atbilstoši dibinātāja vērtējumam papildus tiek veikta 

piemaksa 100 EUR apmērā atbilstoši kvalitātes izvērtējuma procentiem; saistībā ar 

saimnieciskajiem darbiem vadītāja ir atbildīga par ēku uzturēšanu, teritoriju, tehniskajiem 

darbiniekiem, nesaredz atšķirību skolu vai centra vadības procesā, jo balstās uz metodiku. 

R.Melgailis uzsver, ka šīs iestādes nav salīdzināmas, skolām vēl jādomā par skolēnu 

pārvadājumiem, ēdināšanu, sadarbību ar vecākiem u.c., iesaka pārskatīt skolu direktoru 

algas noteikšanas metodiku. B.Šumina norāda, ka aprēķinos ir saredzama atšķirība – skolu 

direktoriem ir koeficients 1, centram pielāgots koeficients 0,5; ja rēķinātu ar koeficientu 1, 

tad vadītājai alga būtu lielāka. Darba grupas sanāksmē tika runāts par skolu direktoru algu 

noteikšanas noteikumu pārskatīšanu, ir iestrādes, lai vispārizglītojošo skolu direktoriem 

atalgojuma aprēķināšanas metodika būtu labvēlīgāka. R.Ābelnieks papildina, ka MK 

noteikumos šādām mācību iestādēm direktoriem atbilstoši skolēnu skaitam piemēro 

koeficientu 0,5, tātad divi skolēni tiek rēķināti kā viens skolēns; atšķirības pastāv starp 

mācību iestādēm; šī mācību iestāde līdz šim uzrādījusi augstus sasniegumus valsts līmenī, 

vērtējumā iestādes vadītāja tika augsti novērtēta.  

 M.Cimermanis izsakās, ka princips, ka alga atkarīga no bērnu skaita, ir kļūdains valsts 

līmenī; vadītājiem būtu jābūt vienādā līmenī, neatkarīgi no skolēnu skaita. Nepiekrīt 

koeficientam, kurā vērtē bērnu skaitu, atbalsta – ja vienāda līmeņa vadītāji, prasības 

vienādas, neatkarīgi no bērnu skaita, kompetencei jābūt vienādai; koeficientu atkarība no 

bērnu skaita ir degradējoša, jo tas izšķir vadītāja algas apmēru, nevis paša vadītāja 

kompetence. Pievienojas R.Melgaiļa viedoklim, ja visu izšķir bērnu skaits, nav atbalstāms 

kā galvenais kritērijs. 
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 R.Ābelnieks nepiekrīt, jo šis ir MK noteikts pamatkritērijs, tam ir loģisks pamats – jo 

lielāks skaits skolēnu/darbinieku/pedagogu skolā, jo lielāks darba apjoms direktoram.  

 S.Lineja izsakās, ka nepiekrīt tam, ka skolēnu skaits nav noteicošs; tas ir noteicošs, jo 

nevar salīdzināt lielu skaitu skolēnu ar mazāka skaita, jo no skaita izriet skolas programmu 

skaits. Skolēnu skaits ir viens no būtiskākajiem kritērijiem. Jautā, vai direktore tiek vērtēta 

valsts līmenī. B.Šumina atbild, ka interešu izglītības iestāžu vadītājus nevērtē Izglītības 

kvalitātes valsts dienests, izvērtējumu nodrošina pašvaldība.  

 J.Krievs papildina, ka novada sporta skolas, mūzikas skolas un centru izvērtē kā 

jebkuru mācību iestādi, piekrīt, ka skolēnu skaits ir atšķirīgs izglītības iestādēs, tāpēc 

nepieciešams saprast, kā tiek uzrādīts bērnu skaits iestādēs. Piekrīt R.Ābelnieka un 

S.Linejas viedoklim, ka skolēnu skaits ir svarīgs kritērijs. B.Šumina paskaidro, ka šo 

jautājumu izskatīja darba grupā, secināms, ka norādītās izglītības iestādes ir jāvērtē savādāk 

– ir pamata bērnu skaits un bērnu skaits, kuri apgūst interešu izglītību, arī šajās iestādēs 

būtu jāvērtē pēc principa – kuram piemēro koeficientu 0,5 vai 1.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Raitis Ābelnieks, Jānis Dūmiņš, Vilnis Gailums, Jānis 

Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, Inita 

Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  1 (Mārtiņš Cimermanis) 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

Bauskas novada pašvaldības iestādes "Bauskas bērnu un 

jauniešu centrs" direktores mēneša darba algas likmes 

noteikšanu". 

 

 

2.p. 

Par nekustamo īpašumu maiņu. 

(Z.Kalējs, R.Ābelnieks, M.Cimermanis, J.Krievs, S.Lineja, J.Dūmiņš) 

Ziņo: Z.Kalējs. 

 Sagatavots lēmuma projekts par nekustamo īpašumu maiņu. 2018.gadā Codes pagasta 

pārvaldes vadītājai radās ideja par vietu, kurā attīstīt kultūras un sporta dzīvi Codes pagasta 

teritorijā. Šobrīd kultūras pasākumi notiek Codes pamatskolā. Codes pagasta nodaļas 

īpašumā ir zemesgabals, uz kā ierīkota āra skatuve un volejbola laukums, bet tie atrodas 

pagasta nomalē. Lai attīstītu kultūras un sporta aktivitātes, lēmuma projekts paredz 

nekustamo īpašumu maiņu ar 2018.gadā uzrunāto nekustamā īpašuma īpašnieku. Pēc 

pozitīva lēmuma pieņemšanas, būs iespēja attīstīt kultūras dzīvi Codes pagasta centrā, jo 

maiņas nekustamais īpašums atrodas centrā pie skolas un pagasta nodaļas, kā arī tuvumā A7 

maģistrālei. Īpašumiem veikti vērtējumi, īpašums, ko plāno samainīt atrodas Bauskas 

pievārtē pretī degvielas uzpildes stacijai VIADA. Īpašumu vērtības ir identiskas.  

 R.Ābelnieks izsakās par jēdziena “fotofiksāža” lietojumu, izklāsta faktus par 

nekustamo īpašumu “Sarkanmuiža”, Codes pagastā, kurš piegulst seniem karavīru kapiem, 

būtu nepieciešams šo vietu padarīt pieejamu.  
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 M.Cimermanis iesaka izvērtēt novada teritorijas plānojuma ietekmi uz maiņas gabalu 

saistībā ar Rail Baltica projektu un Bauskas apvedceļu. R.Ābelnieks paskaidro, ka šajā 

gadījumā saistībā ar Bauskas apvedceļu paplašinājums maģistrālei nedraud, informē par 

apvedceļa procesu.  

 J.Krievs jautā, vai veikta iedzīvotāju aptauja par Codes pagasta centrā izveidojamu 

izklaides vietu, vai aktivitātes netraucēs iedzīvotājiem. Z.Kalējs atbild, ka noskaidros par 

iedzīvotāju viedokli. J.Krievs izsakās, ka balsojumā atturēsies, jo īsti nav skaidrības par 

īpašuma izmantošanas mērķi. R.Ābelnieks piebilst, ka zemes gabals atrodas blakus pagasta 

nodaļai un pāri ceļam ir skola, tieši šī sasaiste ar skolu ir loģiska, jo tā būtu vieta skolas āra 

pasākumiem. J.Krievs turpina, ka zemei nepieciešams noteikt plānoto izmantošanu. 

R.Ābelnieks izsakās, ka Codes pagastā nav kultūras namu un estrādes, pasākumi notiek 

skolas zālē, izsaka atbalstu lēmuma projektam. 

 S.Lineja atbalsta kultūras dzīves norises veicināšanu, bet nepieciešams uzzināt 

iedzīvotāju viedokli. Z.Kalējs atbild, ka tas tiks izdarīts. 

 J.Dūmiņš izsakās, ka šis jautājums jau sen ir aktuāls, amatiermākslas kolektīvi Codē 

ļoti gaida kultūras vietas izveidi. R.Ābelnieks izsakās, ka noteikti ir apzināts iedzīvotāju 

viedoklis, par cik šis jautājums ir aktuāls jau ilgu laiku. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana.  

  

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Raitis Ābelnieks, Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, 

Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Solveiga Lineja, Rihards 

Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  1 (Juris Krievs) 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

nekustamo īpašumu maiņu". 

 

 

3.p. 

Par grozījumiem Bauskas novada domes 2022.gada 24.novembra lēmumā “Par Bauskas 

novada pašvaldības iestādes “Bauskas pils muzejs” maksas pakalpojumu cenrāža 

apstiprināšanu”. 

(I.Ozola, R.Ābelnieks, R.Melgailis, J.Krievs, I.Nagņibeda) 

Ziņo: I.Ozola. 

 Informē par jaunās programmas iecerēm, kas veidota tūrisma nesezonas laikam. 

Programmā “Apgaismojums renesanses pilī” paredzēta renesanses apgaismes ķermeņu 

ekspozīcijas apskate pustumsā ar dažādām aktivitātēm divu stundu garumā. Piedāvājums 

paredzēts ziemas periodā līdz martam. Šāda programma ir unikāla visā Latvijas teritorijā. 

 R.Ābelnieks atbalsta šīs programmas ieviešanu. 

 R.Melgailis jautā par programmas grafiku. I.Ozola paskaidro, ka programmu organizēs 

divos veidos – individuāliem apmeklējumiem tiks noteikts konkrēts laiks vai grupu 

organizētas pieteikšanās.  

 J.Krievs jautā, kādā kategorijā pils muzejs kotējas pakalpojumu dārdzības ziņā. I.Ozola 

atbild, ka cenas ir vidējā līmenī, jo cilvēkam ir iespēja izvērtēt pakalpojumu, kuru apmeklēt. 

J.Krievs jautā, kādās valodās pieejams audiogids. I.Ozola atbild, ka latviešu un angļu 
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valodās, anotācijas pieejamas arī vācu un lietuviešu valodās, audiogida atmiņas apjoms 

nepieļauj jaunu valodu pievienošanu. 

 I.Nagņibeda uzsver pils muzeja augstvērtīgo muzeja pedagoģiski izglītojošo 

programmu klāstu, izsaka pateicību par muzeja darbu un jaunas kvalitatīvas programmas 

ieviešanu. R.Ābelnieks piekrīt, ka muzeja programmas tiek nodrošinātas augstā kvalitātē un  

informē, ka pils muzeja apmeklējums pagājušajā gadā bijis lielāks kā Rundāles pils 

apmeklējums.   

 R.Melgailis jautā, kā sabiedrību informēs par jauno piedāvājumu. I.Ozola atbild, ka 

informācija tiks ievietota mājaslapā, sociālajos tīklos, Skolas somas projektu mājaslapā.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, 

Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, 

Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

grozījumiem Bauskas novada domes 2022.gada 24.novembra 

lēmumā "Par Bauskas novada pašvaldības iestādes "Bauskas 

pils muzejs" maksas pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu"". 

 

 

 

Sēdi beidz 2023.gada 11.oktobrī plkst.09:42. 

 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs    Raitis Ābelnieks 

 

 

     

Sēdes protokolētāja     Ieva Skujeniece 


